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OBVESTILA ČZS ZDRAVJE ČEBEL

Stopili smo v novo desetletje in nova čebelarska sezo-
na se kljub dnevu več v tem mesecu vztrajno približuje. 
Kaj nam bo prestopno leto prineslo, bomo videli. Upam, 
da rek, ki se je uveljavil v vseh teh letih, ne obvelja in da 
nam pristopno leto vendarle prinese bolj pozitivno se-
zono. Glede na relativno milo zimo lahko upamo, da ne 
bomo ponovno deležni nizkih temperatur v kasnejših 
mesecih in da čebele čim bolje izkoristijo vse danosti, ki 
jih bo narava ponudila.

Pri omogočanju danosti lahko naravi pomagamo 
tudi čebelarji. Predvsem na tistih območjih, ki so bila v 
zadnjih letih deležna naravnih neprijetnosti in so naše 
pomoči še kako potrebna. V Sloveniji se 95 % gozdov ob-
navlja naravno brez posega človeka, kar je mogoče prav, 
saj, kot se je še vedno izkazalo, narava že ve.

Dejstvo pa je, da posegov človeka ne moremo zane-
mariti in da se kar velike količine lesa letno namenijo 
potrebam industrije ter ogrevanja, in prav je, da dolo-
čen delež pomoči namenimo tudi sanaciji in samemu 
vzdrževanju območij, kjer je naravna zasaditev počasna 
in dolgotrajna. Izbor in saditev medovitih sadik dreves 
bosta zagotovo večja, če pri tem pomagamo in sodelu-
jemo tudi čebelarji oz. čebelarska društva. V januarski 
številki Slovenskega čebelarja ste lahko prebrali infor-
macijo, da lahko v sodelovanju z Zavodom za gozdove 
čebelarska društva prejmete sadike medovitih dreves, 
ki so namenjena pogozdovanju. Mislim, da je to odlična 
priložnost za vsa zainteresirana društva, ki lahko z raz-
ličnimi akcijami, samostojno ali v sodelovanju z drugi-
mi organizacijami in skupinami, spodbudite saditev in 
povečate delež medovitih dreves v naših gozdovih. Za-
vedati se moramo, da brez vložka ne bo rezultata.

Kadar govorimo o medovitih rastlinah, ne moremo 
izpustiti čebelje paše in seveda z njo povezanih pašnih 

UVODNIK

Drage čebelarke in čebelarji!

33

redov. Pašni redi so vedno tema debat med nami čebe-
larji in tudi tema sestankov na Ministrstvu za kmetij-
stvo, gozdarstvo in prehrano RS. Zadeva je že zelo dol-
gotrajna in se vleče od leta 2014. Po neštetih prošnjah, 
sestankih in obljubah je Ministrstvo za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano RS ob izteku lanskega leta po-
sredovalo tri izhodišča izvajanja pašnih redov v priho-
dnje. Prvo izhodišče je, da pašni redi ostanejo takšni 
kot sedaj in se uvedejo le izboljšave, drugo izhodišče 
prenaša pašne rede na Javno svetovalno službo v če-
belarstvu, tretje izhodišče pa predlaga ukinitev pašnih 
redov. Kakor koli, zadeva se je začela končno premi-
kati in upam, da tudi urejati. Glede na izbiro mislim, 
da ni treba posebej poudarjati, da se je Upravni odbor 
ČZS na svoji izredni seji 16. januarja 2020 opredelil 
do prvega predloga izhodišča, ki ohranja pašne rede v 
osnovi enake kot sedaj, izvedejo se izboljšave. Upravni 
odbor je na svoji seji tudi oblikoval in potrdil predlog 
izvajanja pašnih redov v prihodnje, ki je bil posredovan 
v obravnavo na Svet za čebelarstvo pri Ministrstvu za 
kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano RS.

Bomo videli, kakšen bo razplet v prihodnje, trenja 
in nesoglasja bodo vedno in povsod, vsekakor brez 
kompromisov vseh deležnikov ne bo šlo.

Rešitev za vse našteto je dokaj preprosta, vsi jo po-
znamo, a je žal v veliki meri odvisna od narave, zato 
vsem skupaj pred začetkom nove pašne sezone želim 
zelo medeno leto, polno presežkov.

Aleš Bozovičar, vodja ONS
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69. redni volilni občni zbor Čebelarske zveze Slovenije
69. redni občni zbor ČZS bo v so-

boto, 7. marca 2020, ob 9. uri v pro-
storih ČZS na Brdu pri Lukovici. Na 
tem občnem zboru se bodo izvedle 

tudi volitve za predsednika Čebe-
larske zveze Slovenije, Nadzornega 
odbora in Častnega razsodišča. Va-
bilo z dnevnim redom bo objavlje-

no v naslednji številki Slovenskega  
čebelarja.

Boštjan Noč, predsednik ČZS


